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PANE STAROSTO, NA SLOVÍČKO...
Vážení spoluobčané,
blíží se hodové veselí a vám se jako 
každý rok ve vašich poštovních schrán-
kách objevuje další výtisk Senického 
zpravodaje.

Co nového se v obci událo od po-
sledního vydání?

Ve spolupráci se školou se podařilo 
uskutečnit jeden krásný projekt. Žáci 9. 
ročníku během dubna/května zhotovili 
návrhy na obnovu autobusové zastávky 
u školy. Z jednotlivých návrhů si rada 
obce vybrala návrh, jehož autorkou byla 
Leona Lakomá. Na začátku června pak 
pracovníci obce zastávku obrousili, na-
třeli základní barvou a následně Leona 
Lakomá se spolužáky z 9. ročníku začali 
malovat vítězný návrh na zastávku. Bě-
hem tří dnů měli hotovo. Snad se vám 
návrh bude líbit a jeho podoba nebude 
narušena-překreslena cizími malůvkami.

V ulici Nádražní začaly práce na po-
ložení tlakové kanalizace a rekonstruk-
ci chodníku. Na rekonstrukci chodníku 
se podařilo zajistit dotační prostředky 
z programu IROP a na výstavbu kana-
lizace zase z programu Olomouckého 
kraje. Práce provádí společnost Mo-
dos, spol. s r.o. a měly by být během 
léta hotovy. Touto cestou bych chtěl 
požádat všechny v tomto místě o opa-
trnost, protože od rozebrání starého 
chodníku do položení nového budou 
chodci nuceni chodit po vozovce.

Bytový dům na ulici Prap. Fr. Vrzala 
prochází rekonstrukcí. V jednotlivých 

bytových jednotkách dochází k vý-
měně podlah, elektroinstalace, topení 
a kuchyňských linek. Na tyto práce se 
podařilo zajistit finanční prostředky 
z programu IROP v rámci programu 
na podporu sociálního bydlení. Práce 
provádí společnosti Elektro-flexi, s.r.o. 
a hotovo by mělo být na podzim.

Další dotaci jsme získali na pořízení 
fotovoltaických elektráren, které bu-
dou umístěny v areálu čistírny odpad-
ních vod v Senici, na budově kulturní-
ho domu a základní školy. V současné 

době probíhá výběrové řízení na doda-
vatele. Pokud půjde vše podle plánu, 
do konce prázdnin bychom měli znát 
vítěze výběrového řízení a před Vánoci 
by mohlo být vše nainstalováno. Záro-
veň s touto dotací pracujeme na vzniku 
energetického společenství obce, aby-
chom si mohli v případě nutnosti ener-
gii mezi jednotlivými odběrovými místy 
předávat. 

Přeji všem krásné letní dny.
Ing. Michal Tichý 

starosta obce

Vydává Obecní úřad Senice na Hané
www.senicenahane.cz, e-mail: obec@senicenahane.cz
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100 LET SDH CAKOV
Poslední červnový víkend zažil Cakov 
velkou slávu. Místní Sbor dobrovolných 
hasičů oslavil výročí 100 let od svého 
založení. Slavnostní výroční valné hro-
mady se zúčastnil i pan senátor našeho 
obvodu Marek Ošťádal. Po předání oce-
nění zasloužilým členům sboru následo-
vala mše svátá v kapli sv. Floriána, kterou 

sloužil p. farář Mgr. Pawel Zaczyk. Ná-
sledoval slavnostní průvod obcí, polože-
ní věnců k pomníku padlých a svěcení 
nového hasičského praporu, který si 
členové sboru k této příležitosti necha-
li vyrobit. Slunečným odpolednem nás 
provázela dechová hudba Hněvanka. 
Součástí oslav byla i komentovaná ukáz-

ka vyproštění osoby z havarovaného 
automobilu, kterou předvedli členové 
jednotky SDH ze Senice na Hané. Po 
celou dobu oslav si mohli návštěvníci 
prohlédnout vojenskou a historickou 
techniku a popřípadě zavzpomínat při 
četbě z cakovské kroniky.

Ing. Michal Tichý, starosta obce

LETOŠNÍ HODY TROCHU JINAK
V pamětní knize naší obce k datu  
22. července 1926 stojí tento zápis: 
„Na den sv. Maří Magdalény r. 1858 při-
valila se následkem průtrže mračen nad 
horním tokem Blaty do naší osady veli-
ká povodeň, jíž za oběť padl jeden muž 
a jedno dítě mimo četnější zvířectvo. 
Pamatuji se na tu povodeň a byl jsem 

se na zhoubu vodou způsobenou dívati 
v průvodu své matky. Jelikož povodeň 
přikvačila právě v den patronky naše-
ho kostela, usnesli se tehdejší občané, 
že den 22. července, budou budoucně 
slaviti a světiti, jako den nedělní neděl-
ními službami božími a že toho praco-
vati nebudou, aby si svou patronku Maří 

Magdalenu usmířili a naklonili, aby bu-
doucně před takovou pohromou uchrá-
niti ráčila. Slib ten se zachovával až do 
letošního roku. Letos ponejprv nekona-
ly v kostele na ten den nedělní služby 
boží a lidé na poli pracovali. Inu jsou už 
rozumnější. Dne 25. července spustil 
se ale takový lijavec jakého jsem snad 
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dosud neviděl. Při tom zuřila hrozná 
vichřice, která deštěm tak zametala, že 
se to podobalo největší sněhové chu-
melenici. U nás převrhla se vichřice dva 
vozy s obilím a učinila menší škody na 
střechách a plotech ale jinde odnesla 
celé střechy, silné stromy vykácela nebo 
zpřelámala a jiné.“

V naší obci se od nepaměti slaví 
hody o neděli nejbližší svátku sv. Maří 
Magdaleny. Letos připadá hlavní ho-
dová slavnost na neděli 21. července. 
V církvi se tento den nazývá „patro-
cinium“ – tedy svátek patrona koste-
la a celé obce. Tento den by měl být 
opravdu slavností a svátkem celé obce. 
Hody u nás bývají zpravidla třídenní 
a v organizaci se střídají dva největší 
spolky v naší obci – TJ a SDH. Bohu-
žel se hody již několik let začaly sla-
vit pouze formou tanečních zábav za 
kulturním domem a hodové slavnosti 
začaly pomalu ztrácet svůj původní 
charakter a význam. Proto jsme se v le-
tošním roce rozhodli hody vrátit tam, 
kam patří, tedy do kostela a do středu 
naší obce. Ale nebojte se, neznamená 
to, že po všechny tři dny budete chodit 
do kostela. I když by náš pan farář byl 
určitě moc rád. V pátek a sobotu mají 
organizaci má na starosti SDH Seni-
ce na Hané a mají pro Vás připravený 

bohatý program v areálu KD. V neděli 
se pak spojila v organizaci naše obec, 
farnost a SDH. Společně jsme připravi-
li program na celou neděli pro všech-
ny věkové kategorie, pro celé rodiny. 
Hlavním smyslem je spojit celou obec 
právě u příležitosti oslav svátku patron-
ky naší obce a našeho kostela.

Celý program se tak bude konat na 
farní zahradě a v kostele. Farní zahra-
da je opravdu hodně velká a myslíme 
si, že se nám podařilo zajistit takový 
program, který se Vám všem bude líbit. 
Neděle začne slavnostním průvodem 
od hasičské zbrojnice do kostela, kde 
od 10 hodin budeme společně slavit 
mši svatou. Od 11 hodin až do večera 
pak bude připravený bohatý program 
na farní zahradě. Protože bychom si 
moc přáli, abyste si hody opravdu uži-
li, nemusíte ani vařit slavnostní oběd. 
Ten pro Vás bude připravený a budete 
si moci vybrat ze dvou skvělých jídel. 
Část zahrady se promění ve středově-
kou vesničku. Spolek starých řemesel 
Vám v dobových kostýmech předvede 
někdy již zapomenutá ale tolik potřeb-
ná řemesla. Těšit se můžete na ková-
ře, brašnáře, hrnčířku, tkalce a řezbá-
ře. Dále pak na středověkou kuchyni 
s ochutnávkou a zbrojnici s ukázkou 
zbraní, kde si děti budou moci vyzkou-

šet sekání brambory mečem. Malá za-
hrada bude patřit jen dětem. Ve dvou 
časech (15.00 a 16.30) je připravené 
divadlo pro děti a po celé odpoledne 
pak knihtisk pana Prokeše, na kterém 
si děti budou moci vytisknout na pa-
mátku obrázek inspirovaný naší pat-
ronkou. Od 16 hodin vystoupí hudeb-
ní skupina Acoustic Sphere. Pro děti 
bude připravený skákací hrad a další 
hry a soutěže. Kdo bude mít zájem, 
bude se moci přijít podívat i do koste-
la a na věž kostela. Komentované pro-
hlídky budou ve 13 a 17 hodin. Slav-
nostní požehnání celé farnosti a obce 
proběhne v kostele ve 14. 30. Po celý 
den bude pro Vás připraveno bohaté 
občerstvení: grilované dobroty, lango-
še, párky v rohlíku, hranolky, nápoje 
všeho druhu, zmrzlina, káva a něco 
sladkého z naší místní kavárny Lepší 
časy.

Všichni věříme, že se nám podaři-
lo připravit letošní nedělní hodovou 
slavnost tak, aby si každý z bohatého 
programu vybral. Věříme, že se naše 
patronka sv. Maří Magdaléna přimluví 
a počasí nám bude přát, abychom si 
všichni společně letošní hodovou ne-
děli opravdu užili. Těšíme se na Vás.

za všechny pořadatele 
Dominika Doláková
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ČINNOST JEDNOTKY SDH SENICE NA HANÉ V ROCE 2023
Jednotka SDH Senice na Hané čítala 
k 31. 12. 2023 celkem 24 členů. Jako 
v každém roce se členové zúčastňovali 
školení a kurzů pořádaných Hasičským 
záchranným sborem Olomouckého kra-
je a pravidelného školení, výcviku a údrž-
by techniky (každý čtvrtek) v jednotce. 
Celkem členové strávili těmito činnostmi 
1 574 hodin. V následující tabulce uvá-
dím přehled počtu členů s jednotlivými 
odbornostmi a absolvovanými kurzy:

Pět členů pracuje u Hasičského zá-
chranného sboru Olomouckého kraje 
a 4 členové jsou zaměstnáni na obci 
na částečný úvazek jako hasiči. Na tyto 
úvazky získala obec dotaci od Minister-
stva vnitra ve výši 156 000,– Kč.

Velkým přínosem pro nás byla účast 
na cvičení integrovaného záchranného 
systému „Dálnice 2023“, kde jsme spolu 
s ostatními jednotkami zasahovali u hro-
madné dopravní nehody dvou autobusů, 
dvou osobních vozidel a dodávky převá-
žející neznámou nebezpečnou látku.

Také jsme v rámci preventivné výchov-
né činnosti prováděli ukázky vyprošťo-
vání u dopravních nehod nebo ukázky 
techniky a vybavení např. na dětském dni 
ve Střeni, na táboře v Cakově a na dal-
ších akcích v Loučanech, Březové nebo 
Hrabové.

Co se týče požárů, zasahovali jsme na-
příklad u požáru lesa v Náměšti na Hané, 

požáru střechy rodinného domu v Haňo-
vicích a Ústíně, nebo u požáru dopravní-
kových pásů v železárnách v Olomouci 
- Řepčíně.

Nejnáročnějším a také nejdelším zása-
hem loňského roku byl požár průmyslo-
vé haly na výrobu pelet a briket v Červen-
ce 16. 9. 2023, který likvidovalo celkem 
devět jednotek požární ochrany. Vlivem 
požáru došlo během hasebních prací ke 
zborcení střechy. Také bylo nutné ochrá-
nit sousední budovy a sklady, a později 
vyskladnit ohořelý materiál a rozebrat ně-
které konstrukce pro dohašení ohnisek 
požáru. Celý zásah probíhal v dýchacích 
přístrojích a vyčíslená škoda přesáhla 12 
milionů korun.

Co se týče zásahů u dopravních ne-
hod, vyjížděli jsme mimo jiné ke dvěma 
událostem s potřebou vyproštění osob, 
k 14 dopravním nehodám se zraněním 
osob a také k jedné železniční a jedné 
letecké dopravní nehodě.

Již tradičně zasahujeme často na dál-
nici D35, konkrétně to v loňském roce 
bylo u 23 událostí. Jednalo se převážně 
o dopravní nehody.

V posledních letech se velmi rozšíři-
la spolupráce mezi jednotkami požární 
ochrany a zdravotnickou záchrannou 
službou Olomouckého kraje v oblasti 
poskytování neodkladné první pomoci 
s využitím automatického externího de-
fibrilátoru (AED). Zdravotnická záchran-
ná služba Olomouckého kraje tak při 
nebezpeční z prodlení (posádka ZZS na 
jiném výjezdu, dlouhý dojezdový čas, 
apod.) povolává k případům s ohrožením 
života nejbližší jednotky požární ochrany 
vybavené AED. Všichni členové těchto 
jednotek jsou vycvičeni v oblasti posky-
tování první pomoci, a ani naše jednot-
ka není výjimkou. V loňském roce jsme 
byli vysláni k jednomu takovému případu 
a v roce 2022 ke třem případům. V dal-
ších dvou případech jsme byli povolání 
ZZS na pomoc při transportu pacienta.

Ani vloni se nám nevyhnuly zásahy, při 

kterých jsme odstraňovali spadené stro-
my nebo nebezpečný hmyz. Jednalo se 
celkem o 21 událostí.

V celkovém souhrnu jsme u zásahů od-
pracovali celkem 1 505 hodin. Průměrný 
čas výjezdu jednotky k událostem byl 
3,5 minuty. Rychlý čas výjezdů je dán 
zejména pohotovostmi, kdy jsou 24 ho-
din denně minimálně 4 členové jednotky 
připraveni k výjezdu. Cisterna vyjela k 65 
událostem a dopravní automobil k 28 

V roce 2023 jsme zasahovali celkem u 85 událostí, 
z toho jich bylo 23 v katastrech naší obce:

DOPRAVNÍ NEHODA 31
- se zraněním 14
- úklid vozovky 9
- uvolnění komunikace 3
- hromadná 1
- vyproštění osob 2
- letecká 1
- železniční 1
TECHNICKÁ POMOC 23
- odchyt a likvidace nebezpečného hmyzu 12
- odstranění stromu 7
- odstranění nebezpečných stavů 2
- transport pacienta 2
POŽÁR 23
- nízké budovy 8
- polní porost, tráva 5
- průmyslové objekty 4
- dopravní prostředky 2
- kůlny, přístřešky, chatky 2
- lesní porost 1
- výškové budovy 1
ZÁCHRANA OSOB A ZVÍŘAT 2
- uzavřené prostory, výtah 1
- AED 1
ÚNIK NEBEZPEČNÝCH LÁTEK 1
- provozních kapalin 1
PLANÝ POPLACH 5
CELKEM: 85

ODBORNOST (KURZ) Počet 
členů

velitel družstva 5
strojník 12
nositel dýchací techniky 20
obsluha motorové pily 10
zdravotnický kurz 12
technik chemické a technické služby 3
kurz vyprošťování u dopravních nehod 8
obsluha AED 21
lezecký kurz 7
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událostem, při kterých tato vozidla najela 
celkem 1 560 km. Nejdelším zásahem byl 
výše zmiňovaný požár v Července, u kte-
rého jsme strávili necelých osm hodin.

S ohledem na vysokou míru nebezpe-
čí při zásahové činnosti jsme v loňském 
a letošním roce investovali nemalé pro-
středky do obnovy osobních ochranných 
prostředků členů jednotky, jakou jsou 
zásahové oděvy, přilby, rukavice a boty. 
V roce 2023 jsme na tuto výbavu obdrže-
li dotaci od Olomouckého kraje ve výši 
113 000,– Kč, dalších 116 000,– v roce 
letošním. Zbylou část financujeme z roz-
počtu obce. Naším cílem je poskytnout 
maximální ochranu všem členům jednot-
ky, aby se vždy vrátili ve zdraví domů.

Závěrem bych chtěl poděkovat zastu-
pitelstvu obce za pochopení toho, že bez 
odpovídajících ochranných prostředků 
a kvalitní výbavy by nebyla jednotka SDH 
schopna kvalitně pomáhat našim obča-
nům a občanům okolních obcí při řešení 
mimořádných událostí. Jak jsem již zmi-
ňoval v jiném příspěvku – jednotka SDH 
je organizační složkou obce zřizovanou 

dle zákona o požární ochranné, její čle-
nové jsou zaměstnanci obce, a celé její 
financování je tak povinností obce za 
přispění kraje a Ministerstva vnitra (opro-
ti sboru dobrovolných hasičů, který je 
pobočným spolkem stejně jako např. 
rybářský spolek, a který si financuje svoji 
činnost z členských příspěvků a z jiných 
např. kulturních akcí).

Obrovské díky však patří všem mým 
kolegům z jednotky za časově, fyzicky 
a psychicky náročnou a obětavou práci, 
kterou vykonávají ve prospěch druhých, 
a našim rodinám děkuji za trpělivost 
a pochopení našeho (ne zrovna bezpeč-
ného) koníčka.

Ing. Jiří Osyka, 
velitel JSDH Senice na Hané

ROK S KYTAROU
Ve středu 26. června jsme společně 
zakončili další rok našeho kytarového 
kroužku. V letošním roce do něj chodilo 
ve 4 skupinách celkem 28 dětí a 5 do-
spěláků. Pro naše „prvňáčky“ byly první 
měsíce opravdu těžké. Zvyknout si na 
to, že každá ruka dělá něco úplně jiné-
ho a přijít na to, jak správně zmáčknout 
strunu tak, aby kytara vůbec vydala ně-
jaký libozvučný tón. To dá opravdu za-
brat. A když k tomu připočtete fakt, že 
kytara má 6 strun, tak to není opravdu 
nic jednoduchého. Služebně starší se 
už v průběhu roku začali učit hrát sóla 
a pomalé doprovody s využitím tzv. 
vybrnkávání. Celý kytarový kroužek je 
postavený na společném učení se hrát 
doprovodnou kytaru k nejrůznějším pís-
ničkám pomocí akordů. Našim hlavním 
úkolem je děti naučit rozpoznávat ryt-
mus písničky, její charakter a postupně 
dětem (ale i dospělákům) ukázat hudbu 
trochu jinak. Aby se z posluchačů stali 

aktivní hudebníci. Kytara je skvělým ná-
strojem právě na doprovody nejrůzněj-
ších písniček. Kytara je skvělý parťák na 
chvíle, kdy máte radost, když jste s par-
tou nebo rodinou u táboráků, anebo 
naopak, když máte nějakou bolístku na 
duši a potřebujete si sednout a být sami.

Celý podzim jsme se učili kytarové 
doprovody k našim krásným českým 
koledám a vánočním písničkám. Od 
nového roku to pak byly oblíbené pís-
ničky z pohádek u ten nejmenších 
a u starších kytaristů pak známé české 
hity od nejrůznějších autorů (Olympic, 
Brontosauři, Pokáč nebo Kryštof). Celý 
rok jsme chtěli zakončit trochu netra-
dičně a tak jsme se s příchodem jara za-
čali připravovat na náš historicky první 
koncert. Vybrali jsme si kinosál našeho 
kulturního domu v Senici, aby každý, 
kdo se přijde podívat, dobře viděl a sly-
šel. Čas ubíhal strašně rychle. Ani jsme 
se nenadáli a byla tady středa 26. červ-

na. Všichni jsme si oblékli na náš první 
koncert stejná trička s obrázkem kytary 
a se svým jménem. Poté, co jsme na-
ladili všechny kytary a prošli zvukovou 
zkouškou, jsme už jen čekali a doufali. 
Když jsme přišli do kinosálu, nevěřili 
jsme svým očím. Bylo plno!!! Některým 
z nás se rozklepali kolena, jiným ruce. 
Společně jsme zahráli 14 písniček. 
Všichni za to sklidili od vděčného pu-
blika obrovský aplaus a mnohým z nás 
ukápla i slzička dojetí.

Chtěla bych všem rodičům, rodinám, 
přátelům a kamarádům poděkovat za 
nesmírnou podporu, kterou jste nám 
všem dali najevo. Všem dětem i dospě-
lákům moc děkuji za všechnu píli, ra-
dost a obětavost, se kterou pravidelně 
přichází týden co týden s kytarou na 
zádech. Přeji Vám všem nádherné léto 
a zasloužené prázdniny a už teď se na 
Vás všechny těším v září

Dominika Doláková
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STŘÍPKY ZE SENICKÉ ŠKOLY
Jaro a začátek léta v mateřské škole
Po dlouhé zimě jsme se všichni těšili na 
první teplé dny, a proto jsme se letos 
rozhodli, že sluníčko trošku popožene-
me tím, že vyženeme zimu z vesnice. Za 
zpěvu tradiční písničky o Smrtonožce – 
velkonožce a zvuku nástrojů jsme naši 
Moranu, kterou si děti samy vyrobily, vy-
nesli až na Loučka, kde jsme ji vhodili do 
potoka, a tím se definitivně rozloučili se 
zimním obdobím.

Svátky jara jsme společně oslavili nej-
prve dalším Slavnostním dnem, který se 
tentokrát konal u Ježečků. Formou vyprá-
vění a ukázek tradičních předmětů a po-
krmů se děti seznámily s veškerými ve-
likonočními tradicemi, a nakonec mohly 
ochutnat velikonočního beránka nebo ji-
dášky. Následovalo dobrodružné hledání 
nadílky na zahrádkách. Pátrání dopadlo 
šťastně a slepička nechala i tentokrát pro 
děti v hnízdečku drobné sladkosti.

Od února do dubna probíhal výcvik na 
plaveckém bazéně v Litovli. Tohoto vý-
cviku se účastnilo celkem 30 dětí a vzhle-
dem ke zklamání, které zavládlo po ozná-
mení posledních vyučovacích hodin, se 
dá usoudit, že si děti tyto chvíle užívaly.

Během dubna se napříč odděleními za-
čalo nacvičovat na besídky pro maminky. 
Děti si pro ně připravily programy, ve 
kterých ukázaly, co všechno umí a také 
to, jak mají své maminky rády. Součástí 
programů byly samozřejmě básničky 
a písničky, ale také tanečky nebo hraní 
na různé nástroje. Výběr nejlepších částí 
potom děti předvedly také na kulturním 
domě při velké oslavě přímo na den ma-
minek.

I během jara si děti užily zábavný hu-
dební program. Jednalo se o pásmo 
s lidovými písničkami a písničkami o zví-
řátkách, u kterého se děti rozhýbaly 
a hlavně roztleskaly.

Letošní Čarovný les byl kvůli počasí 
spojený s počáteční lehkou nervozitou, 
zda se všechno povede, jak má. Téměř 

do poslední chvíle před začarováním se-
nický les sužoval prudký déšť, ale nako-
nec se sluníčko nechalo přemluvit a vše 
se vydařilo podle původního plánu. Děti 
si tak plněním úkolů vysloužily řadu od-
měn, a nakonec si opekly špekáček, na 
který se většina těšila už od startu. Podě-
kování patří samozřejmě kolektivu MŠ, 
který se na pořádání podílel, ale také ob-
rovskému množství rodičů a dalších dob-
rovolníku, bez kterých by to nešlo.

Hned po Čarovném lese nás čekal 
školkový výlet, na který jsme vyrazili do 
ZOO Olomouc. Ani v tento den nám 
počasí zpočátku nepřálo a po dlouhé 
době jsme vytáhli pláštěnky a deštníky. 
Navzdory počasí jsme si návštěvu napl-
no užili. Dětem se nejvíce líbila jízda vláč-
kem přes safari, a nakonec se dočkaly od-
povědi na otázku „Kdy už budou ti vlci?“. 
Děti se statečně přes bezpečné mříže 
nechávaly vlky očichávat a jejich odvaha 
byla odměněna i sluníčkem.

V červnu si děti také „osahaly“, co 
obnáší práce hasičů. Díky panu Valoso-
vi a panu Urbanovi ze senického sboru 
dobrovolných hasičů si vyzkoušely ha-
sičské helmy nebo obleky, a dokonce 
si mohly sednout do velkého auta. Za 
ochotu strávit čas s našimi dětmi patří pá-
nům hasičům velký dík.

I letos část Zahradní slavnosti patřila 
budoucím prvňáčkům. Děti se se škol-
kou rozloučily tanečky a písničkami, kte-
ré dojaly nejenom jejich rodiče, kterým 
školičkové roky uběhly rychleji, než by 
čekali. Do lavice usedne od září 21 dětí 
z naší školky. My přejeme Emily, Theince, 
Otíčkovi, Liliance, Alence, Aničce, Va-
nessce, Matyáškovi, Kristýnce, Tomáško-
vi, Míšovi, Sárince, Danečkovi, Liliance, 
Zuzance, Lucince, Stellince, Michalce, 
Šimonkovi, Evičce a Mirečkovi, aby se 
jim ve škole líbilo a mnohé předčilo jejich 
očekávání. Zároveň bychom si my, paní 
učitelky, asistentky i tety přály, aby si na 
dobu strávenou u nás uchovali co nejvíce 

krásných vzpomínek.
Samotný závěr června 

patřil našemu oblíbenému 
táboráku na školkové za-
hrádce. Děti si zaskotači-
ly při programu Agentury 
Jana paní Jany Novákové. 
Samozřejmě nechybělo ani 
občerstvení, letos byly no-
vinkou dobroty z udírny.

Všichni věříme, že začá-
tek dalšího školního roku 
bude tak krásný, jako za-
končení toho posledního. 
Mezitím nás ale čekají 
prázdniny, které budou jis-

tě plné sluníčka, odpočinku a nezapo-
menutelných dnů.

Radka Tobiášová

Malá škola je malá jen slovem, každé 
roční období nabízí a přináší mnoho 
akcí, letos na jaře a v létě tomu nebylo 
jinak. Zde je pár střípků pro představu.
Den s knihou

26. březen 2024 patřil na malé škole 
knížkám a knižním hrdinům. Každý si vy-
bral svoji knížku, připravil si o ní prezenta-
ci a musel umět odpovídat na zvídavé 
otázky kamarádů. Někteří přišli v kostý-
mu svého hrdiny, jiní s typickou rekvizi-
tou. Dopoledne, ve kterém se představili 
všichni, malí, velcí, kluci, holky, bylo zají-
mavé, veselé, poučné. Doplňkem k to-
muto dni byly v jarních měsících naučné 
besedy v místní knihovně, za které moc 
děkujeme paní Ivaně Alexové.
Jarní dny
S příchodem jara jsme oslavili Den 
vody a ponožkový den na podporu dětí 
s Downovým syndromem. V tuto dobu 
proběhla i mezinárodní matematická 
soutěž Cvrček a Klokánek.
Recitační soutěž
Březen je po léta nejenom měsícem kni-
hy, ale v naší škole probíhají také třídní 
a školní kola v recitování. Žáci mají mož-
nost ukázat svoje řečové dovednosti, 
paměť, projev, vystupování. Nejlepší 
z každé třídy postupují do obvodního 
kola, které letos připravila Základní škola 
v Cholině. I tady se naši žáci pěkně umís-
tili. Ocenění si přivezla Helenka z 1. třídy, 
Maty ze 2. třídy, Peťa a Kuba ze 3. třídy, 
Rozálka a Hanička ze 4. třídy a Liduška 
a Eliška z 5. třídy.
Den Země

Každoročně slavíme Den Země, ne jinak 
tomu bylo letos. Využili jsme k tomu den 
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bez elektřiny, výjimečně hned 9. dubna. 
Počasí bylo příznivé, proto se žákům vel-
mi pěkně pracovalo na školním dvoře, 
vysazovali rostlinky, hrabali trávníky, při-
pravovali a opravovali hmyzí domečky. 
Součástí bylo tvoření skupinového obra-
zu ke Dni Země a nakreslení piktogramů 
na téma ekologie. Nejdůležitější ale je, 
že si všichni uvědomují, jak je pomoc 
Zemi důležitá a potřebná.
Den maminek

Druhá květnová neděle patří maminkám. 
Obec Senice na Hané pro maminky 
uspořádala kulturní odpoledne, na kte-
rém naši žáci nechyběli. Přišli přát s bás-
ničkami, písničkou a dvěma tanečními 
vystoupeními.
Den písmenek
Konec roku je velký svátek pro naše nej-
menší školáky, pro prvňáčky. Ti se nau-
čili všechna písmenka, umí je skládat do 
slabik, slov i vět, umí je číst i psát. A to si 
přeci zaslouží oslavu. Písmenkové setká-
ní proběhlo v pátek 7. června. Počasí nás 
sice trochu napínalo, ale sluníčko nako-
nec zvítězilo a prvňáčci mohli luštit, číst 
pohádky, psát a veselit se u voňavých le-
vandulí. Čekala je nejenom sladká odmě-
na, ale také knížka s věnováním od svých 
nejbližších a potlesk hostů, kterých přišlo 
opravdu hodně. Odpoledne se povedlo, 
bylo veselé, kamarádské, rozesmáté.
Přípravný kurz pro předškoláčky
Od února do května, ve dvanácti lekcích, 
probíhal letos poprvé přípravný kurz pro 
budoucí prvňáčky a jejich rodiče. Šest 
lekcí bylo pouze pro děti, zbylých šest 
prožívaly děti společně se svými rodiči. 
Kurz vedly paní učitelky z 1. stupně v bu-

dově v Zákostelí a zaměřovaly se přede-
vším na to, co dětem v září činí největší 
potíže – mluva, rozšiřování slovní zásoby, 
hrubá i jemná motorika, držení tužky …, 
to vše vesele, s písničkami, formou hry. 
Poslední lekcí, která se díky slunečnému 
počasí mohla uskutečnit ve venkovních 
prostorách školy, byla naučná stezka 
s úkoly, kde si děti zopakovaly to, co se 
v průběhu kurzu učily, rodiče je touto 
stezkou provázeli.
Zápis dětí do 1. třídy

aneb Hurá, do školy!, se v naší škole 
uskutečnil 9. dubna. S úsměvem, očeká-
váním i napětím přišlo 26 předškoláčků, 
aby všem přítomným ukázali, že mohou 
v září do školy. Svoji šikovnost dokázali 
při psaní, kreslení, povídání, zdolávání 
překážek, skládání puzzlí, spolupracová-
ní i zpívání. V září se na 23 z nich bude-
me těšit. Kéž je při cestě školou provází 
zápisová písnička – Není nutno, aby bylo 
přímo veselo, hlavně nesmí býti smutno, 
natož, aby se brečelo… Naši milí prvňáč-
ci, přejeme Vám hodně štěstí a radostí 
a těšte se, u nás je príma!
Fotbálek

Haňovická škola nás i letos pozvala 14. 6. 
na fotbálek mezi školami. Parta borců 
z 1. až 4. třídy nemohla odmítnout. Kluci 
(Maty, Honza, Peťa, Jeňa, Miky, Jára, Fi-
lda, Kuba, Áďa, Maty) nasedli do vláčku 
s cílovou stanicí Myslechovice - Haňovi-

ce, a pak už jen běhali, stříleli, přihrávali, 
hlavičkovali, kopali, … a vybojovali stříbr-
nou medaili. Určitě k tomu pomohla 
i parta roztleskávaček, které si na zápas 
s sebou přivezli.
Projektový rok
Na malé škole se každoročně žáci věnují 
po celý rok nějakému tématu. Letos to byl 
Pohádkový svět. Mnoho projektových 
dnů od září do června bylo zaměřeno 
právě na pohádky, jejich kouzlo, moudro 
a krásu. Vesele nám projekt hned 2. říj-
na zahájil pan malíř Adolf Dudek, jehož 
ilustrace dětských knih či časopisů jsou 
dětem známy. Součástí se stal i barevný 
týden v dubnu. To jsme chodili do školy 
nejenom barevně oblečeni, ale barevně 
pohádkové byly i aktivity. Výsledkem je 
veselá housenka, do níž každý přispěl 
svým dílem. Ukončení celoročního pro-
jektu proběhlo na Zahradní slavnosti 
v první letní den, 21. června.

I na velké škole se dějí velké věci a k ně-
kterým z nich si Vám dovolujeme dát 
nyní nahlídnout též těmito střípky.
Dopravní výchova
Žáci 4. třídy již tradičně se snažili o zís-
kání Průkazu cyklisty. Museli prokázat 
znalosti v poznávání dopravních značek, 
orientovat se v křižovatkách, osvojit si zá-
klady první pomoci a pravidla silničního 
provozu. Celý kurz byl ukončen jízdou 
zručnosti na dopravním hřišti v Litovli.
Ilustrátorka Helena Zmatlíková
K podzimnímu výročí známé ilustrátorky 
dětských knih Heleny Zmatlíkové měli 
žáci 3. a 4. třídy projektový den. Navzá-
jem se seznámili s knihami, které ilustro-
vala. Vyhledávali informace o jejím životě, 
výtvarně ztvárnili některé z jejích ilustrací. 
Také zjišťovali, jaká ocenění získala doma 
i ve světě za svoji práci a se kterými spiso-
vateli nejčastěji spolupracovala.
Projekt PES
Žáci 3. B si vždy rádi povídali o svých zví-
řecích kamarádech – psech. A tak vznikl 
půlroční projekt PES a hlavní moto, které 
je tvořeno 140 lístečky s příklady z mate-
matiky. Ve výtvarné výchově pak vznikali 
pejsci razítkovaní, pejsci z novin, pejsci 
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z látky, pejskové mandaly, pejsci z otisků 
nohou, psi z krepákových kuliček, pej-
skové květináče a osobní psí lapbooky. 
Žáci si také vyzkoušeli vyrábět psí hračky 
pletením z látek a pečení psích sušenek. 
Celý projekt pak byl zakončen přednáš-
kou paní Melichové, která se věnuje vý-
cviku psů na canisterapii a přivedla s se-
bou psí kamarády – Dášenku a Atreio. 
Této přednášky se zúčastnili i žáci 4. třídy.
Čteme rádi…

Celorepublikový projekt Celé Česko čte 
dětem se stal na naší škole již příjemnou 
tradicí. Žáci osmých a devátých tříd pra-
videlně v prvním červnovém týdnu na-
vštěvují naši mateřskou školu, aby těm 
nejmenším i předškolákům přečetli před 
spaním pohádku či příběh. Letos jde už 
o 14. týden celého projektu, ve kterém 
probíhají rozmanité čtenářské aktivity 
i setkání různých generací po celé naší 
vlasti.
Filipův pohár

Tato soutěž je určena pouze pro žáky 6. 
ročníku a sestává ze dvou kol. To první 
bylo krajské, které se odehrálo v podzi-
mu loňského roku. V něm naši žáci zvítě-
zili a postoupili do republikového kola, 
které se konalo v lednu letošního roku. 
Tým, který jel školu reprezentovat, sestá-
val z těchto žáků: Zuzana Solovská, Adi-
na Slouková, Matyáš Marek, Jakub Ko-
nečný a Daniel Řehánek. Naši žáci 
soutěžili pod názvem Seničáci z Hané. 
Mohli si prověřit své vědomosti z oblasti 
finanční gramotnosti, vžít se do role úvě-
rového specialisty nebo si vyzkoušet hos-
podaření s rodinným rozpočtem. Soutě-

žili na poli dalších 13 týmů a v této 
celorepublikové konkurenci obsadili 
krásnou třetí příčku! Moc jim gratuluje-
me. Svou účastí na této soutěži založili 
krásnou tradici na naší škole, kterou jistě 
budou následovat další šesté ročníky.
Národní kolo soutěže European  
Money Quiz s naší účastí

Naše škola se zapojila do letošního roční-
ku finančně-vědomostní soutěže Europe-
an Money Quiz, kterou pořádá Evropská 
bankovní federace (EBF) a v ČR je jejím 
organizátorem Česká bankovní asociace. 
Soutěž je určena pro děti ve věku 13 – 15 
let, u nás soutěžili sedmáci a osmáci. Za 
každou třídu postoupila do finále dvojice 
nejlepších. V celonárodním kole soutěže, 
které se konalo 22. března 2024, se utka-
lo téměř 400 soutěžních dvojic z růz-
ných koutů ČR. Tým z 8. B ve složení Jan 
Šišma a Milan Freml se probojoval do 
nejlepší desítky a nakonec obsadil celko-
vé páté místo! I těmto našim žákům sr-
dečně blahopřejeme.
Olympiády a soutěže
Naši žáci se účastní různých soutěží 
v průběhu školního roku. Před Velikono-
cemi probíhala na škole napříč ročníky 
v hodinách AJ a NJ soutěž v hláskování 
/Spelling Bee. Žáci, kteří byli úspěšní, si 
převzali certifikát a odměnu. Zástupci 
z 5. a 6. ročníku se účastnili následovně 
Aj soutěže ve Spellingu na ZŠ Vítězné, 
kde se nejlépe vedlo Viktorii Gbelcové 
z 5.B. Blahopřejeme.

Velmi úspěšní jsou naši žáci tradičně 
již i v biologické olympiádě a též soutě-
ži Zlatý list. V biologické olympiádě byla 
úspěšnou řešitelkou Tereza Hynková 
ze třídy 8.A. V soutěži Zlatý list vyhráli 
mladší žáci první místo v základním kole 
v Litovli a v krajském kole 8. místo. Starší 
žákyně obsadily třetí místo v základním 
kole v Litovli.

V recitační soutěži, jejíž školní kolo se 
konalo dne 25. 3. 2024, úspěšně postou-
pili naši žáci z 1. a 2. místa do kola oblast-
ního, které se konalo v Těšeticích v měsí-
ci květnu. V kategorii 6. a 7. tříd zvítězil 
Daniel Řehánek z 6. třídy, v kategorii 8. 
a 9. tříd obsadil 1. místo Zdeněk Hubá-
ček z 9. třídy. Budeme se těšit na příští 
rok na další skvělé výkony našich žáků.

Projekt Podnikatel

Jako každý rok i letos probíhal v 7. ročníku 
půlroční projekt s názvem Podnikatel. Zá-
věrečná prezentace probíhala dne 12.6. 
2024. Po celou dobu projektu nám pomá-
hal externí poradce a letitý porotce, podni-
katel v oblasti gastronomie p. Petr Antl, 
který učil děti etiketě, stolování, přípravě 
provozu a celkově seznámil žáky s klady 
i zápory podnikání. Žáci byli rozděleni do 
4 týmů a každá skupina prezentovala tradi-
ce, nápoje a pokrmy ze zemí z celého svě-
ta, zároveň historii a provoz svých fiktiv-
ních restaurací. Skupiny se zhostily svých 
úkolů velmi zodpovědně a pro letošní roč-
ník si vybraly USA, Čínu, Mexiko, Itálii).

V kategorii Nejlepší prezentace vyhrála 
skupina ČÍNA ve složení: Viktor Waloszek, 
Patrik Lakomý, Dominik Lichnovský, Jakub 
Slouka a Nella Pluskalová. V kategorii Po-
krmy, nápoje – ochutnávka vyhrála sku-
pina prezentující MEXIKO s těmito členy: 
Soňa Skopečková, Gabriela Hretu, Voj-
těch Klapka a Matyáš Gbelec. Kategorii 
Celkový dojem, originalita vyhrála skupi-
na se SPOJENÝMI STÁTY AMERICKÝMI 
v obsazení: Elen Hrádková, Tereza Řezníč-
ková a Filip Dörrich. A svou Založenou ta-
bulí uchvátila porotu skupina ITÁLIE, kte-
rou připravili Justýna Vodičková, Vanessa 
Štraitová, Štěpán Bořil a Jiří Dvorský.

Cílem každoročního projektu je, aby-
chom ještě více podpořili naše žáky 
v praktičnosti, samostatnosti a smyslupl-
nosti jejich práce v rámci výuky a vzdělá-
vání. Což se i letos podařilo a my děkuje-
me všem za jejich práci a výkony.
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Robotika – 9. ročník
V úterý 11. 6. 2024 žáci 9. ročníku za-
končili půlroční práci v předmětu Infor-
matika prezentací svých robotů. Dvoji-
ce žáků popsaly svou práci při sestavení 
a programování robota. Předvedli svá 
zařízení naživo před spolužáky i poro-
tou sestavenou z učitelů, vedení školy 
a pana starosty obce, Ing. Michala Ti-
chého. Výuka informatiky a robotiky je 
velmi podporována na všech školách 
republiky a naše škola rozhodně nezů-
stává pozadu. Rozvoj v tomto předmě-
tu očekáváme i v následujících letech. 
Žáci mají možnost své výtvory pre-
zentovat před okolím odborným i laic-
kým a získat zpětnou vazbu z různých 
hledisek. Snad dokáží svou zkušenost 
„prodat znalosti a výtvory“ využít i při 
dalším vzdělávání.

Děkujeme všem účastníkům a těšíme 
se na příští ročník a prezentaci dalších 
deváťáků.
Turnaj v malé kopané
V pátek 14. června se hrál školní turnaj 
v malé kopané v Příkazech, kterého se 
účastnily týmy z dalších škol: GJO Lito-
vel, ZŠ Vítězná Litovel, ZŠ Náklo a ZŠ 
Bílá Lhota. Pan učitel Tichý nominoval 
za naši školu tyto: Vojtěcha Stejskala, 
Ondřeje Huňku, Michala Šmídu, Davida 
Vošalíka (8.r.), Jakuba Slouku (7.r.) Do-
minika Dos Santose, Romana Fremla, 
Štěpána Krikela, Zdeňka Hubáčka a Mi-
chala Navrátila (9.r.). A že to byla volba 
výborná, potvrdilo pořadí škol: 1. místo 
Senice na Hané, 2.místo ZŠ Vítězná, 3. 
místo ZŠ Náklo, 4. místo ZŠ Bíla Lhota, 
5. místo GJO Litovel.

Tým naší školy poprvé po 12 letech 
vyhrála tento turnaj. Našim borcům gra-
tulujeme!
Zahradní slavnost

Vyvrcholením školního roku pro celou 
školu vč. mateřské je tradičně Zahradní 
slavnost. Letos to bylo v pátek 21. červ-
na. Těšili jsme se na ni všichni, nejenom 
proto, že už brzy budou tolik očekávané 
prázdniny, ale také, že můžeme ukázat 
svoje taneční, sportovní a jiné umění. 

A věříme, že se vám i letos naše vystou-
pení líbila. Druhým rokem s námi vystu-
povali budoucí prvňáčci. Předškoláci se 
ve svých skladbách dojemně rozloučili se 
svojí školičkou. Do řad školáků je přivíta-
la paní ředitelka Mgr. Bc. Gabriela Štefa-
nová i pan starosta Ing. Michal Tichý, lou-
čili se paní učitelky, rodiče. Paní učitelky 
z malé školy jim předaly klíč od 1. třídy. 
Tito nejmenší školáci tak přebrali pomysl-
nou štafetu od těch nejstarších, žáků de-
vátých tříd, se kterými jsme se museli roz-
loučit. Na ně čekají po prázdninách nové 
školy, třídy, spolužáci, vykročí do světa 
více dospěláckého. Ať se Vám, milí absol-
venti, na nových cestách daří, ať máte 
vždy dobrý směr, ať Vám vzpomínky na 
senickou školu v paměti zůstanou. Hod-
ně štěstí.
Atletický trojboj

Již asi po dvacáté páté se konal tradiční 
Atletický trojboj. Atleti z prvních roční-
ků trojboje nám již do školy vodí své 
vlastní děti. V závěru roku se naši žáci 
potkali a poměřili síly v atletických disci-
plínách s žáky okolních škol, z Choliny, 
z Haňovic a Vilémova. Úterý 25. června 
sluníčko přivítalo na atletickém oválu za 
velkou školou 184 atletů, správných klu-
ků a dívek, kteří běhali 50 m, házeli kri-
ketovým míčkem, skákali do dálky. Roz-
dalo se 30 medailí a diplomů, našim 
atletům jich na krku cinká hned 18. Nej-
lepšími sportovci z naší školy se stali 
a zlaté medaile si odnáší: Vašík Sach 
z 1. tř., Jára Polášek ze 3. tř. a Klárka 
Vařeková ze 4. tř. Stříbrnou medaili si 
vybojovali Rozárka Vojáčková z 1.tř., 
Natálka Němečková a Vilda Dolák ze 2. 
tř., Nelinka Skopečková a Jeňa Hubá-
ček ze 3. tř., Míša Šlichtová a Filip Wei-
gel ze 4. tř., Viktorka Gbelcová a Tom 
Popelka z 5. tř. S bronzovými medailemi 
odcházeli Helenka Kaštovská z 1. tř., 
Štěpa Vojáček ze 2. tř., Magdalénka 
Klapáčová ze 3. tř., Hanička Zatlouka-
lová ze 4. tř. a Elenka Šenková a Míša 
Havlíček z 5. tř. Gratulujeme!

Všechna sportovní zápolení proběhla 
v duchu fair play, a to bylo hlavní. Užít 
si sportovní den, poznat nové kamarády, 
starší mohli posoudit, zda jdou jejich vý-

kony nahoru nebo je třeba zabrat. Chvá-
líme sportovce, že se nevzdali a bojovali 
i s velkým vedrem. Sportu zdar, atletice 
zvlášť!
Dny radosti s MŠ

Velmi veselé dopoledne proběhlo ve 
středu 26. června na hřišti a školním 
dvoře v Zákostelí. Přišli za námi kama-
rádi z mateřské školy a společně se ško-
láky hráli hry, přetahovali se lanem, tré-
novali rovnováhu, hod na cíl, točili 
obručemi, tančili, ale hlavně, se všichni 
bavili, smáli, užívali si poslední dny škol-
ního roku. V závěru jim druháčci zahrá-
li zpívanou pohádku o Červené Karkul-
ce. Moc nás těší, že jsme jedna velká 
správná spolupracující parta dětí i do-
spěláků.

Ať už byly akce kulturní, sportovní, pro-
jektové, prožitkové, vycházkové, naučné, 
poznávací, bádací, povídací, prozpívané, 
…, byly hlavně veselé, kamarádské, roze-
smáté. O to nám při všech školních aktivi-
tách jde především.

K již tak obsáhlému, a ne zcela úplné-
mu výčtu akcí, které probíhají na všech 
místech naší školy, můžeme ještě při-
pojit, že v běhu školního roku jsme si 
užili i Den pozdravů, Ponožkový den, 
Barevný týden a děti z malé školy i Noc 
kostelů. Nejen při nich, ale při všech 
školních akcích jsme prožili spoustu 
krásných a zajímavých okamžiků, spo-
lečných chvil a taky získali nespočet no-
vých zkušenosti. Věříme, že obohatili 
naše žáky tak, jako obohatili i všechny 
pedagogy naší školy. Byl to krásný rok. 
Děkujeme.

Milí čtenáři.
Děkujeme Vám všem za přízeň ve škol-
ním roce 2023/2024, vážíme si jí.
Užijte si nadcházející letní měsíce ve 
zdraví a s úsměvem. Ať už jste doma 
nebo na cestách, mějte jen pěkné zá-
žitky a vždy šťastné návraty. S dětmi se 
vždy před prázdninami loučíme slovy 
– „Krásné prázdniny bez úrazu a modři-
ny!“. To vše přejeme i Vám všem.

Sluníčkem prozářené prázdniny 
přejí malí i velcí ze Základní školy 

a Mateřské školy ze Senice na Hané
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MOTOŠÍLENSTVÍ ANEB LÁSKA K MOTOROVÝM STROJŮM V SENICI
V dnešním historickém vzpo-
mínání zase nepůjdeme dale-
ko do minulosti. Zmíníme se 
o čase, který si ještě mnozí 
dnešní šedesátníci pamatují, 
ale i oni by se mohli dozvědět 
nové informace z dob, kdy 
Senice žila i jinými aktivitami 
než dnes. Jednou z organizací, 
která v tehdejší době aktivně 
působila v obci, byl Svazarm, 
neboli Svaz pro spolupráci s ar-
mádou. Pamětníkům se v této 
souvislosti okamžitě vybaví 
mezinárodní motokárové zá-
vody, ale o těch a další činnosti 
Svazarmu si povíme příště, dnes budou 
řádky patřit senickým motorkářům, mo-
torkám a tehdejšímu motosportu.

Začneme v 60. letech, kdy se toto 
nadšení pro motorky projevovalo pře-
devším v rodině Krňávkových. Největší 
vášní Josefa Krňávka (zvaného Pepan) 
byla neustálá úprava jeho motocyklu, 
se kterou se účastnil silničních závodů 
v okolí. Svoji zručnost a rychlost pilně 
trénoval na kostkové silnici od nádra-
ží ke hřbitovu. A vzhledem k tomu, že 
tenkrát byla sjízdnější než dnes, často se 
stalo, že se po ní tady proháněl v sedě, 

nebo dokonce stojíc na sedadle svého 
motocyklu Ogar 350.

Ještě větším nadšencem byl jeho bratr 
František, který se dostal s tímto sportem 
až do olomoucké Dukly a slavil úspěchy 
i v republikových soutěžích. František 
byl ovšem také otcem myšlenky, kterou 
dnes využívá celý svět. Přišel na to, že 
když do tlumiče nafouká vzduch, bude 
jízda měkčí a příznivější. S kamarády 
v Senici vše testovali, zkoušeli a nako-
nec přenesli do Dukly, ale protože si ten-
to nápad nedali patentovat, o senickém 
objevu dnes ví málokdo. Ale pamatujte! 

„Svět jezdí na Krňávky!“tvrdí 
pan Pytlíček.

A takových motonadšen-
ců se v tehdejší době v Senici 
našlo spousta. Tonda Vilímec, 
Vojta Rozsypal, Pepa Vrtek, Jo-
sef Kolavík, Josef Cetkovský… 
ti všichni a mnoho dalších se 
s nadšením účastnili nejen mo-
tokrosových závodů v okolí, ale 
také na kopci v Hliníkách, kde 
se v roce 1961 a 1962 usku-
tečnily dva ročníky závodů na 
pionýrech, jawách a dalších 
strojích… Své motorky neustále 
zlepšovali, vypilovávali a také 

mohutně zkoušeli. Což ale také občas 
skončilo nešťastným úrazem nebo ha-
várkou.

Bylo by škoda, aby tyto vzpomínky 
zanikly a aby o těchto aktivitách dnešní 
obyvatelé nevěděli. A že by měli dnes 
tito lidé v Senici své následovníky? Kdo 
ví, tak jako dnes vzpomínáme na tehdej-
ší milovníky motorek, za několik desítek 
let budeme třeba zase vzpomínat na 
dnešní akrobatické kousky podobných 
senických nadšenců - mladých bikerů.

(Zapsala K. Prucková ze vzpomínek 
p. Květoše Pytlíčka)



11Červenec 2024

Senický zpravodaj

ČINNOST SDH SENICE NA HANÉ ZA ROK 2023
V návaznosti na článek 
velitele Jednotky SDH 
Jiřího Osyky, připojuji se 
i já, jako starosta SDH 
Senice na Hané se zprá-
vou o činnosti našeho 
sboru. Jak už uvedl ve-
litel, tak Sbor dobrovol-
ných hasičů je poboč-
ným spolkem Sdružení 
Hasičů Čech, Moravy 
a Slezska, které eviduje 
355 468 členů registro-
vaných v 7 635 sborech 
dobrovolných hasičů. V našich řadách je 
také 62 935 dětí a mládeže ve věku do 18 
let. SH ČMS je tak nejpočetnější organi-
zací v České republice. Současně je také 
jedna z nejstarších organizací v ČR. V le-
tošním roce slavíme založení nejstaršího 
sboru v Čechách, a sice SDH Velvary sla-
ví 160 let. Taková tradice samozřejmě za-
vazuje k pokračování ve smyslu myšlenky 
našich předků: „Bohu ke cti, bližnímu ku 
pomoci, vlasti ku prospěchu“.

Členská základna našeho sboru číta-
la k 31. 12. 2023, 114 členů. Z toho 55 
mužů, 35 žen, 23 mladých hasičů a 1 ha-
siče v kategorii dorost. Mám radost, že 
naše řady se stále rozrůstají a ve chvíli, 
kdy čtete tento článek, už máme 127 čle-
nů, a to především díky náboru mladých 
hasičů v kategorii mladší žáci. O chod 
sboru a plánování akcí se stará 16členný 
výkonný výbor.

Jednou z hlavních činností SDH je po-
řádání kulturních a společenských akcí. 
V loňském roce jsme tak zorganizovali již 
tradiční Hasičský ples, Pálení čarodějnic, 
Stavění a kácení máje, taneční zábavu 
se skupinou Motors a v závěru roku be-
nefiční Adventní jarmark a rozsvěcování 
vánočního stromu. Výtěžek z toho loň-
ského, 25 000 Kč, byl věnován na sbírku 
na podporu rodiny tragicky zesnulého 
hasiče, člena SDH Otinoves – ještě jed-
nou děkujeme všem účastníkům akce. 
Vznikla také jedna nová akce, a to Senic-
ké strašidelné odpoledne s lampionovým 
průvodem. Náš sbor se samozřejmě po-
dílí i na akcích organizovaných Kulturní 
komisí, kde jsou zapojeny všechny spol-
ky v obci. Mezi tyto akce patří Veliko-
noční a Vánoční jarmark. V neposlední 
řadě se sbor podílí na zlepšování životní-
ho prostředí v naší obci, ať už je to Sběr 
železného šrotu a elektroodpadu, nebo 
akce Ukliďme Česko s mladými hasiči. 
V pořádání akcí samozřejmě pokračuje-
me i v letošním roce. Tou největší jsou 
bezesporu Senicky hodê 2024, které po-
řádáme ve spolupráci s obcí Senice na 
Hané a Římskokatolickou farností Senice 

na Hané v termínu 19. 7.–21. 7. 2024. 
Bližší informace naleznete v tomto zpra-
vodaji jednak na vloženém plakátu, ale 
také v článku Dominiky Dolákové.

Další činností sboru je požární sport. 
V kategorii dospělých nám to dlouho-
době stagnuje, ale i tak se naše družstva 
mužů i žen zúčastnili Okrskové soutěže 
v požárním sportu v Odrlicích. To, co 
nestíhají dospělí sportovci, plně zastáva-
jí naši mladí hasiči. Organizačně sezona 
mladých hasičů kopíruje školní rok. O se-
zoně 2022/2023 Vás vedoucí MH Vero-
nika Poppová informovala ve zpravodaji 
z listopadu 2023.

Sezonu 2023/2024 naši mladí hasiči 
zahájili Závodem hasičské všestrannos-
ti a brannosti v Příkazích, ze kterého si 
mladší žáci odvezli krásné druhé místo 
a postup na krajské kolo této soutěže 
v Rovensku. Tam už to tak dobře nedo-
padlo, ale rozhodně to byla cenná zku-
šenost. Zimní činnost mladých hasičů 
se pak nesla v plnění odborností a spe-
cializací v rámci celoročního vzdělávání. 
V lednu tohoto roku nás čekala uzlovací 
soutěž Ratajsky sôke, odkud si naši svě-
řenci odvezli dvě 3. místa jak v kategorii 
mladších, tak i starších žáků a jako bonus 
2. místo ve starších jednotlivcích. Jarní 
sezóna se nesla ve znamení hry Plamen, 
která se stává z několika disciplín. Mladší 
žáci obsadili celkově 5. místo z 18 druž-

stev a starší žáci 8. místo 
z 22 družstev. Od květ-
na jsme pak plně nasko-
čili do královské disci-
plíny, a sice požárního 
útoku. Naši mladí hasiči 
se i letos účastní Ligy 
mladých hasičů okresu 
Olomouc v požárním 
útoku. V nabité konku-
renci si, před posledními 
dvěma koly v Nové Hra-
dečné a Pěnčíně, drží 
naši mladšáci slušné 12. 

místo ze 40 družstev a strašáci 14. mís-
to z 31 družstev. Vypíchnout můžeme 
1. místo mladších žáků na první soutěži 
ligy v Loučanech. Kromě ligy MH se naši 
svěřenci účastní také pohárových soutěží 
v požárním útoku. Největším úspěchem 
letošního jara je 1. místo mladších žáků 
v Těšeticích, což znamenalo převzetí 
putovního poháru starosty obce. Tento 
krásný výsledek doplnili starší žáci 2. mís-
tem, přičemž nutno podotknout, že to 
první jim uteklo o 0,07s a první 3 místa 
byly pak v rozmezí 0,13s. Ano i o taková 
dramata v požárním sportu není nouze.

Všechnu celoroční činností našeho 
SDH vč. fotodokumentace, aktuálních 
zpráv ze zásahů, atd., prezentujeme na 
našich webových stránkách www.sdhse-
nicenahane.cz, nebo na Facebooku @
sdhsenicenahane a nově na Instagramu 
na @hasicisenicenahane

Závěrem bych chtěl poděkovat za 
podporu naší činnosti obci Senice na 
Hané, Olomouckému kraji, našim spon-
zorům a podporovatelům. Velký dík pa-
tří Vám, široké veřejnosti, která chodí 
na naše akce a tím také podporují naši 
činnost. Největší poděkování však patří 
všem našim členům za obětavou práci 
a také jejich rodinám za jejich toleranci 
a trpělivost.

David Gbelec, 
starosta SDH Senice na Hané
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RYBÁŘSKÝ SPOLEK SENICE NA HANÉ
Vážení spoluobčané, přátelé Rybářský 
spolek Senice na Hané v letošním roce 
navazuje na akce pořádané spolkem 
z minulého roku. V prvním víkendu mě-
síce června jsme pořádali závody pro 
dospělé a děti. Děti jsme rozdělili do tří 
kategorií. Dospělí závodníci nejsou tak 
nároční na organizační zajištění během 
závodů. Zaregistrují se, vylosují si místo 
jsou zde hromadně proškolení, sezná-
mení s pravidly závodů a mohou závodit. 
U dětí je organizace trochu složitější. Je 
třeba děti rozdělit do věkových kategorií. 
Seznámit je a případně jejich zákonné 
zástupce s pravidly. U nejmenších dětí 
je potřeba požádat i rodiče, zda souhlasí 
s danými pravidly závodů, které rybářský 
spolek schválil. Dále bylo potřeba zajistit 
nad dětmi i přesto, že některé byly s ro-
diči dozor z různých bezpečnostních dů-
vodů (při nahazování – ostrý háček, při 
záseku ryby – hrozí úraz prutem dalšího 
spoluzávodícího atd.). Dozor zajišťovali 

rozhodčí závodu. Jeden rozhodčí měl na 
starost cca 5 závodících dětí.

Po dětských závodech proběhlo vy-
hodnocení závodících v daných katego-
riích. Závodící obdrželi diplomy a ceny. 
Mimo to každé závodící dítě obdrželo 
za účast nějakou malou pozornost. Sta-
la se nám malá chyba, kdy jsme dětem 
zapomněli k diplomům a cenám předat 
poháry. Za toto dění se dětem a rodičům 
omlouváme. Tento nedostatek byl a je 
napravován v čase po závodech.

Po vyhodnocení byla pro děti připra-
vena bohatá tombola, kterou děti rádi 
uvítaly. Kdo z dětí nevyhrál na závodech 
měl možnost vyhrát v tombole.

Po vyhodnocení závodů dětí přišlo vy-
hodnocení dospělých závodníků. V Bio-
centru nejsou žádné kapitální kusy ryb. 
Biocentrum je na takový náhled ještě ve-
lice mladé. Proto je potřeba poděkovat 
závodícím, za to že nás přišli podpořit, 
aniž by čekali velké úspěchy v podobě 

kapitálních úlovků během závodu.
Po závodech proběhla taktéž bohatá 

tombola pro dospělé převážně s rybář-
skou tématikou. I zde si zmohli závodníci, 
kteří se neumístili v závodě spravit chuť 
případnou výhrou.

Během celého dne bylo pro závodící 
a pro veřejnost připravené bohaté občer-
stvení. Ve večerních hodinách v prostoru 
konání akce bylo vše uklizeno za dohle-
du zodpovědných a pověřených členů 
spolku.

Dále náš rybářský spolek připravuje 
posezení s rybáři s doprovodným progra-
mem pro děti, a to v sobotu 13. 07. 2024 
v odpoledních hodinách. Tato akce nava-
zuje na akci z minulého roku. Zde budou 
opět probíhat v programu pro děti sou-
těže s odměnami. Bohaté občerstvení 
bude zajištěno. Na vaši hojnou účast se 
těší pořadatelé RS Senice na Hané.

Za RS Senice na Hané 
Předseda spolku

O BIOCENTRU VEKLICE
Vážení spoluobčané, přátelé Biocentra. 
O Biocentru Veklice (dále jen Biocent-
rum) již bylo namluveno a prodiskutová-
no mezi lidmi skutečně mnoho názorů, 
polemik, pravd a nepravd. Prodiskuto-
vané skutečností se opírají většinou jen 
o to, že jedna paní povídala. Tak to, ale 
není, některé tyto názory, fakta a příběhy 
se opírají o zákony, pravidla a nařízení, 
které je třeba dodržovat.

Biocentrum má pronajatý RS spolek 
Senice na Hané (dále jen spolek) záro-
veň je součástí řádně uznané honitby 
Senice na Hané a na základě toho je 
zde vykonáváno místním MS právo my-
slivosti. Tyto dva spolky musí mezi sebou 
spolupracovat a hledat takové cesty, aby 
nedocházelo ke střetu zájmů a společné 
újmě mezi nimi. Tato cesta je a musí být 

schůdná pro oba jmenované spolky. To-
lerujeme se a na určité úrovni spolupra-
cujeme společně. Případné nesrovnalosti 
si snažíme a dokážeme vysvětlit tak, aby-
chom došli k patřičné shodě.

Rybářskému spolku jsou kladeny otáz-
ky směrem z řad veřejnosti proč členo-
vé RS jezdí auty až za zákazové značky. 
Členi spolku tam jezdí z určitého důvo-
du. Víte, že se staráme o česla, o čisto-
tu a nátok vody, o nástěnky a pořádek 
kolem Biocentra atd., takže jejich jízda 
je účelová, do níž spadá i rybolov kde si 
lovící vozí rybářské náčiní. Vzhledem ke 
stáří a nemohoucnosti některých členů 
spolku je to s ohledem na ně v pořádku.

Samozřejmě RS své členy poučuje a na-
bádá k tomu, aby oni sami dodržovali sta-
novené podmínky a aby jízdy omezili jen 

na již zmiňované účely. Značky tam byly 
dány hlavně proto, že nám někteří neu-
káznění lidé jezdili po hrázi, klidně tam 
auto nechali a šli se koupat. Na výzvu ke 
sjednání nápravy nereagovali, chovali se 
vůči nám opovrženě a arogantně. Takže 
kvůli takovým to lidem byly za podpory 
obce nainstalované zákazové značky.

Dalším nešvarem pro některé lidi je 
námi vybudovaná oplocenka v prostoru 
zadní části Biocentra. Oplocenka má být 
klidovou zónou pro faunu a flóru Biocen-
tra. Tato myšlenka byla podpořena naší 
obcí a MS Senice na Hané. Spoluobčané 
mám volají, že to mělo sloužit všem a že 
jsou tam samé zákazy, omezení a pří-
kazy. My se snažíme, aby Biocentrum 
sloužilo úplně všem i generacím příštím. 
Například minulý rok bylo zaznamenáno 
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spoustu prohřešků proti ochraně příro-
dy a jejího bohatství. Jeden příběh za 
všechny – směrem k sedící labuti na va-
jíčkách byly házeny klacky s tím, že pes 
osob sedících na břehu pro ně chodil do 
vody v blízkosti hnízdící této labutě. Tím-
to děním byl narušován klid sedící labutě 
na vajíčkách. Oplocenka vznikla nejen 
na náš popud, ale i popud akademic-
kých zaměstnanců z řad UP Olomouc, 
kteří se v této lokalitě často z vědeckých 
a zájmových činností pohybují. Napří-
klad nedávno nám bylo oznámeno, že 
se v tomto prostoru nacházejí tři vzácné 
rostliny, které je třeba nechat rozsemenit, 
trávu nesekat a dostatečně je chránit. To 
samé platí i o vzácných živočiších vysky-
tující se dočasně nebo trvale v prostoru 
Biocentra. Za krátkou dobu od vybudo-
vání Biocentra si zde flora a fauna našla 
své místo a naší povinností je toto mís-
to pro ně chránit. Tato oplocenka měla 
být dočasně zavřena kvůli snůšce vajec 
a vyvedení mláďat. Z výše zmíněných 
důvodů jsme chtěli tuto oplocenku nako-
nec nechat zavřenou po celý rok. Obec 
a MS nás v tom podpořili. Na nátlak ve-
řejnosti jsme to nakonec otevřeli s tím, 
že se oplocenka opět zavře, pokud zde 
nastanou vážné prohřešky, které nejsou 
slučitelné s ochranou přírody. Zase jeden 
příběh za všechny. No jsou lidé, kteří si 

oplocenku sami otevřou a pustí tam své 
psy, kteří narušují klid v oplocené čás-
ti Biocentra. Tím klidová zóna ztrácí na 
svém významu. Bylo zjištěno, že tito lidé 
k nám jezdí až od Prostějova a chovají 
se zde jako by jim to patřilo. Ano lidé se 
sem sjíždějí se psy z širokého vzdáleného 
okolí a nerespektují ani základ slušnosti 
směřující k zásadám lidské morálky.

Na toto téma obec připravuje obecní 
vyhlášku pohybu psů na veřejnosti. Urči-
tou výjimku mají psi lovečtí, na které se 
vztahuje zákon o myslivosti, který musí 
jejich majitelé, vůdci striktně dodržovat. 
Jak již jsem psal v úvodu. Na Biocentru 
hospodaří dva spolky při výkonu svých 
práv. Výcvik lovecky upotřebitelných 
psů rybářský spolek nijak neovlivní, 
ten probíhá v souladu s platnými záko-
ny. Výcvik lovecky upotřebitelných psů 
není tedy záležitostí rybářů, ale je v plné 
kompetenci místních myslivců. Jen pro 
úplnost. Na Biocentru si nemůže bez 
povolení MS Senice na Hané přijet jen 
tak někdo cvičit loveckého psa, pokud 
tak učiní bez jejich povolení, je z této 
lokality vykázán.

Nikomu z nás určitě nevadí a vadit ne-
bude procházka s ovladatelným a umrav-
něným psem v prostoru Biocentra za do-
držení desatera Biocentra a připravované 
již zmiňované obecní vyhlášky.

Naši vybraní členové obdrželi od spol-
ku ve spolupráci s obcí Průkaz ochránce 
Biocentra. Při zjištěných nedostatcích se 
držitel tohoto průkazu představí a upo-
zorní návštěvníka Biocentra na jeho pří-
padné nesprávné chování, jednání, po-
kud je to ochráncem takto kvalifikováno 
a vyhodnoceno. Opět jeden příklad za 
všechny. Majitel psa byl arogantní na na-
šeho člena a nechtěl si uklidit výkaly po 
svém psu, které zůstaly na cestě po hrá-
zi. Takové a podobné jiné důvody byly 
podnětem a důvodem pro vznik průkazu 
ochránce Biocentra.

Snažíme se pořádat každým rokem 
soutěže pro děti, kde je pro ně připraven 
výchovný kvíz. Dětem jsou zde předklá-
dány otázky ve smyslu ochrany přírody 
převedené na naše Biocentrum. Tak aby 
byly děti v tomto směru i vychovávány 
a edukovány.

Rybářský spolek nechce lidem zaka-
zovat a nařizovat, jen se snaží, aby najít 
shodu mezi člověkem a přírodou. Tento 
kus přírody v podobě Biocentra vytvoři-
la naše společnost, a proto je povinností 
náš všech ji společně chránit opět pro 
naši společnost. Přejeme vám mnoho 
hodnotných zážitků při návštěvě Bio-
centra.

Za RS Senice na Hané 
Předseda spolku

EXKURZE V NAŠÍ OBCI
V květnu jsme měli v naší obci vzácnou 
návštěvu.

Dne 14. května 2024 uspořádala 
Českomoravská komora pro pozem-
kové úpravy ve spolupráci se Státním 
pozemkovým úřadem pro Olomoucký 
kraj, pobočka Olomouc a dotčenými 
obcemi exkurzi na téma „Zadržení vody 
v krajině nejen z prostředků Státního po-
zemkového úřadu, ale i za přispění obcí 
a dalších spolků“. Zúčastnili se jí zástup-
ci Univerzity Palackého v Olomouci, 

Krajského úřadu Olomouckého kraje, 
Magistrátu města Olomouc, Katastrál-
ního úřadu, ústředí Státního pozemko-
vého úřadu v Praze, několika krajských 
pozemkových úřadů a jejich poboček 
z celé Moravy a dále starostové obcí. 
Celkem to bylo 70 účastníků. Exkurze 
proběhla v obcích Senice na Hané, Lou-
čany, Vojnice a Příkazy.

Exkurzi zahájil JUDr. Roman Brn-
čal LL.M., ředitel Krajského pozemkové-
ho úřadu v Olomouci a Petr Machala, 

předseda oblastní pobočky Českomo-
ravské komory pro pozemkové úpravy. 
Zahájení proběhlo na našem Biocentru 
Veklice, následně se účastníci přesunu-
li na mokřadní biotop do Loučan, pak 
do Vojnic, kde proběhla jedna z prv-
ních komplexních pozemkových úprav 
v okrese Olomouc a celodenní akci 
zakončili prohlídkou výsadeb v Příka-
zích a soustavy biologických rybníků na 
Hynkově.

Ing. Michal Tichý, starosta obce
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PŘEHLED SPORTOVNÍCH MOMENTŮ A UDÁLOSTÍ V TJ SENICE NA HANÉ 
V PRVNÍM POLOLETÍ ROKU 2024

Kalendářní rok 2023 byl pro družstvo 
mužů symbolicky ve znamení trojek. Nej-
prve v červnu muži oslavili zisk bronzu 
v sezóně 2022/2023 a v nové sezoně 
2023/2024 skončili po podzimní části 
s bilancí 7 výher a 2 porážky opět na tře-
tím místě. Přípravu začal tým hned první 
týden v lednu a tentokrát byla okořeněna 
i skvěle obsazeným turnajem v Kopřivnici. 
Muži samozřejmě neponechali nic náho-
dě a na turnaji, kde měly zastoupení hned 
3 soutěže (krajská soutěž, 2. liga severní 
Moravy a 1. liga, která je celostátní) z Čes-
ké republiky obsadili rovněž třetí místo.

Pro jarní část měli svěřenci Josefa Do-
láka vcelku „jednoduchý“ úkol. Při jed-
nobodové ztrátě na první tým z Trnávky 
a stejnému počtu bodů s Droždínem 
stačilo mužům vyhrát všechny své jarní 
zápasy a bez ohledu na výsledky svých 
soupeřů mohli nad hlavu pozvednout 
pohár pro mistry. Jediným pozitivem to-
hoto úkolu byl fakt, že první dva zápasy 
po pěti měsíční pauze hostili své největší 
soupeře v boji o mistrovský post v domá-
cím prostředí.

Další, a tou největší výhodou, kterou si 
domácí tým mohl dopřávat byl aspekt, že 
všechny zápasy s nejbližšími pronásledo-
vateli mohli odehrát doma, před našim 

skvělým publikem. Tradičně výborná 
domácí atmosféra muže vybičovala k vý-
konům, které nám hned po druhém kole 
jarní části zajistili průběžné první místo 
tabulky. S každým dalším zápasem byl 
sen, za kterým si celý tým poctivě od loň-
ského září šel, stále více reálnější. V mo-
mentě, kdy zbýval poslední krok, a to vý-
hra na hřišti nepříjemného Hlučína, přišla 
v neděli, 26. 5. zpráva, že Trnávka ztratila 
v předposledním kole svou jarní nepo-
razitelnost a jedno kolo před koncem 
ztrácela na naše muže 3 body. Házené 
znalí samozřejmě vědí, že tento rozdíl již 
za poslední kolo nemohli dohnat a bez 
ohledu na poslední výsledek se muži stali 
MISTRY.

Že je Vám to datum povědomé? Sa-
mozřejmě! Druhou největší událostí toho 
dne bylo, když David Pastrňák vystřelil 
o pár hodin později mistrovské zlato na-
šemu reprezentačnímu týmu v narvané 
O2 aréně.

Muži ani tak nic neponechali náhodě 
a hnáni celým autobusem fanoušků se 
vydali na poslední kolo proti Hlučínu do 
haly v Bohumíně. Skvělý poslední zápas, 
9. výhra na jaře v řadě a čekající pohár 
pro naše šampiony značil, že v pondělí 
půjde do práce málokdo. Oslavy, jež za-

počaly již na hrací ploše a končily v pozd-
ních hodinách na domácím svatostánku 
jen tak nikdo z hlavy nedostane.

Obrovské poděkování patří samozřej-
mě Vám, našim fanouškům, podporo-
vatelům, rodinám a všem, kdo pomohli 
k tomuto historickému momentu. Slibu-
jeme, že v příští sezoně Vás budeme bavit 
opět rychlou, moderní, krásnou házenou 
a těšíme se na další, nejen sportovní zá-
žitky. Další sezonu zahájíme stejně jako 
loni, a to startem v Českém poháru, díky 
kterému jsme měli možnost se střetnout 
s pozdějším vítězem první ligy, Vsetínem. 
Děkujeme za obrovskou podporu a těší-
me se opět na hřišti!

Jan Navrátil

Z důvodu absence dětí narozených 
v roce 2012 a v rámci udržení mladších 
žáků jsme museli povolat do sezóny 
2023/2024 do našeho družstva mladšího 
žactva i 6 starších mini (ročník 2013) a za-
členit je do kategorie mladší žáci. I když 
byly děti o dva roky mladší, povedlo se 
vytvořit skvělé kamarádské družstvo, kte-
ré ve své kamarádské podstatě fungova-
lo jak na hřišti tak i mimo něj. Výsledkem 
bylo naše nečekané 4 místo ze 13 druž-
stev v soutěži Olomouckého kraje.
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Dále jsme se zúčastnili čtyřdenního 
mezinárodního turnaje Prague handbal 
cup 2024 a zájezdu do spřáteleného TSV 
Radeburg.

Bohužel vše jednou končí, ty starší děti 
odchází do Litovle a na Zoru a mladších 
žáků je tím pádem málo a v Senici tak 
tato kategorie pro novou sezónu kon-
čí. Naštěstí si jejich kvalit všimli v Litovli 
a chtějí, aby tam v mladších žácích po-
kračovali.

Přejeme všem mnoho úspěchů v no-
vých klubech a věříme, že se v Senici po-
daří obnovit kategorii mladších žáků, až 
dorostou mladší děti a příští rok budeme 
moci v této kategorii opět soutěžit.

Stanislav Hynek

Dalším soutěžním týmem jsou nejmen-
ší házenkáři – miniházená. Jde o soutěž, 
která se skládá z několika turnajů, kdy se 
na jednom místě sjedou 4-5týmů z ce-
lého kraje. Naši nejmladší házenkáři se 
po zimní pauze obrovsky zlepšili – gól si 
vystřelil snad každý, stejně tak se střídali 
i v brance aby si vyzkoušeli všechny pozi-
ce na hřišti. Závěrečný turnaj v Uničově, 
kde se děti potkali se všemi týmy přihlá-
šenými do soutěže nejmladších házen-
kářů, byl krásnou tečkou za vydařenou 
sezónou. Před prázdninami si děti spolu 
s rodiči užili závěrečný trénink a teď už 
nabírají síly na novou sezónu a těší se na 
další nové kamarády, kteří se k nim na tré-
nincích po prázdninách přidají.

Další soutěžní družstva jsou v Senici 
mezi stolními tenisty, kteří Senici repre-

zentují ve Veřejném přeboru Olomouc 
v 1. i ve 2 třídě. Sezóna 2023/2024 čítala 
celkem 36 zápasů obou družstev – Seni-
ce A i Senice B obsadili ve svých třídách 
shodně 8. místo v konečném pořadí.

Mezi nesoutěžní sportovce a sportov-
kyně se v Senici řadí ženy, které se pra-
videlně schází v pondělí a úterý a taky 
nejmladší děti v pohybovkách. Nejmladší 
kluci a holky se učí běhat, házet, skákat 
a hrát hry. Získávají tak (snažíme se o to 
a doufáme, že to tak i je) kladný vztah ke 
sportu a učí se, že sport a pohyb není ne-
přítel, ale je to zábava. Poslední pohybov-
ky (25. 6.) si děti opět trénink zpestřili. 
Tentokrát jsme se sešli s batůžky na hřišti, 
zamávali maminkám a tatínkům a vyrazili 
jsme pěšky poznávat naši obec. Zvládli 
jsme ve velkém vedru dojít až k našemu 
rybníku, kde jsme si schladili nohy. Ces-
tou zpátky nás motivovala chuť na zmrz-
linu, která byla odměnou za celoroční 
společné cvičení. Zmrzlinový souboj 
mezi dětmi vyhrála „šmoulová zmrzlina“, 
která těsně porazila mango a vanilku.

Pravidelně nepravidelně se i v první po-
lovině roku konaly výlety s TJ. První výlet 
jsme naplánovali na nedaleký Rampach 
(18. 2.), o Veliknocích jsme bez naší hlav-
ní velitelky Hanky zvládli dojít od Ochoz-
ské kyselky až domů (29. 3.). V květnu 
nás čekal zatím asi nejnáročnější výlet na 
Šerák (11. 5.), kde jsme si vyšlápli samo-
zřejmě na Šerák a dál přes Keprník a ke 
Kamennému oku. Další měsíc jsme ne-
nechali nohy odpočinout a vyrazili jsme 
na Švýcárnu (9. 6.). Zatím poslední vý-

let jsme si užili procházkou na Rabštejn 
(5. 7.). Jsme rádi, že se z výletníků stane 
pokaždé skvělá parta, která se výborně 
pobaví. Téměř na každý výlet se přidá ně-
kdo nový, kdo během prvních pěti minut 
zapadne mezi ostatní a společně si celý 
den užijí.

V neposlední řadě děkujeme všem, 
kteří se zúčastnili Véjezdu a véšlapu 
2024 (25. 5.). Jsme rádi, že vás neodra-
dilo počasí, trasy jste kvůli dešti nevzdali 
a dorazili jste do zájmových bodů a vrá-
tili se zpět bez úhony na zdraví. Počasí 
nám naštěstí přálo týden před véjezdem 
a véšlapem na Noční turnaj v malé ko-
pané (18. 5.) – děkujeme všem týmům: 
Nohejbal Senice, Odrlice, Rybáři Senice, 
Házenkáři Senice, Dorost Litovel, Po-
mněnky a samozřejmě díky patří i všem 
návštěvníkům a fanouškům, kteří nás na 
akcích podporují.

Závěrem děkujeme všem, kteří nás 
podporují a navštěvují naše akce, zápasy 
a turnaje. V neposlední řadě je na tomto 
místě nutné poděkovat Markovi Kováčo-
vi, Markovi Švarcovi a Standovi Hynkovi 
za jejich několikaletou práci s mládeží 
v Senici na Hané – obětovali nemálo 
svého času na úkor času stráveného se 
svými rodinami. Děkuji jim za vše co pro 
naše děti udělali, jak je připravili nejen na 
sportovní život, ale taky jim pomohli na-
jít mezi sebou kamarády a já doufám, že 
tato vzniklá přátelství vydrží hodně dlou-
ho. Ještě jednou velké díky Maro, Maro 
a Stando!

Lenka Tobiášová

TANEČNÍ KROUŽEK LINE DANCE
Za poslední dva roky se náplň taneční-
ho kroužku Baby Trips Senice na Hané 
velmi proměnila. Postupně jsme se od-
kláněli od diska k tanečnímu aerobiku, 
až jsme došli k novému tanečnímu stylu 
Line Dance. Je to tanec, který mohou 
nacvičovat děti i dospělí vedle sebe. 
Mohou si chodit zatančit jen do krouž-
ku (bez vystupování) nebo se zde mo-
hou připravit i na soutěž.

A právě v soutěži rodinných párů jsme 
letos měli své zástupce na Otevřeném 
mistrovství České republiky na konci květ-
na v Písku. Ríša s maminkou spolu tančí te-
prve rok, ale v soutěži podali skvělý výkon 
a v konkurenci 11 párů se umístili na krás-
ném 3. místě. Děkujeme jim za pečlivou 
přípravu, taneční nadšení a bojovnost, se 
kterou reprezentovali náš kroužek (nyní již 
s novým názvem) Line Dance Senice na 
Hané a přejeme jim hodně radosti i úspě-
chů v dalším tancování.

A protože v Senici na Hané a širo-
kém okolí jsou určitě další šikovné 

děti nebo i rodiče, kteří by si chtěli 
vyzkoušet zdravý pohyb s hudbou – 
zveme všechny zájemce na Line Dan-
ce v příštím školním roce. Line Dance 
přináší zábavu, pohyb a posiluje pa-
měť. Tančí se na různé hudební styly 
v různých stupních pokročilosti. Zvlád-
nou jej i úplní začátečníci bez rozdílu 
věku.

Scházíme se vždy ve čtvrtek na sále 
TJ. Již 12. 9. plánujeme akci Seznámení 
s Line Dance, kde uvidíte ukázky pro 
začátečníky i mírně pokročilé a vše si 
můžete zdarma vyzkoušet. Od 19. 9. 
pak začínáme pravidelná cvičení. Při-
hlásit se mohou děti od 8 let, mládež 
i dospělí. Nově zveme i mladší děti 
od 6 let s aktivním doprovodem rodi-
če nebo prarodiče, který bude tančit 
s dítětem. Bližší informace a přihlášky 
najdete na www.ddmlitovel.cz

Těšíme se na shledanou v novém škol-
ním roce.

M. Grulichová, DDM Litovel
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Senický zpravodaj

VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ

Adéla Kaštovská

Lily Burdiyan

Erik Urban Jan Réda

Matyáš Navrátil

Narodilo se sedm dětí, které byly s rodiči pozvány  
na slavnostní uvítání mezi občany naší obce.  

Rodiče omluvili dvě dítka, proto bylo  
v pátek 24. května 2024 přivítáno 5 miminek.  

Svá přání přednesly děti z místní mateřské a základní 
umělecké školy a poté již sl. Lenka Tobiášová 

představila paní místostarostce  
Mgr. Kateřině Pruckové nové občánky – 

z Odrlic Lily Burdiyan,  
ze Senice na Hané Adélku Kaštovskou,  

Matyáše Navrátila, Jana Rédu  
a Erika Urbana.


